
اخبار كشور

کارگردان نمایش توهین کننده 
به حضرت امام)ره( طلبکار شد!

کارگردان نمایش مســتهجن و هتاک نســبت به ســاحت حضرت امام 
خمینی)ره( و حجاب اســامی، به دلیل لغو مجوز اجرای نمایش، دســت به 

هیاهو زد.
به گزارش خبرنگار کیهان، شــهرام گیل آبادی از مدیران ســابق صدا و 
سیما و مدیرعامل خانه تئاتر، به عنوان کارگردان نمایش هتاک »عاشقانه های 
خیابان« با نامه نگاری خطاب به وزیران ارشاد و اطاعات و رئیس قوه قضائیه، 

طلبکارانه خواهان مجوز برای ادامه اجرای نمایش خود شد.
هیاهوی گیل آبادی در حالی صورت می گیرد که نمایش وی واجد اهانت 
به ســاحت مقدس حضرت امام خمینی)ره(، توهین به حجاب اسامی و زنان 
محجبه و در مجموع؛ مروج اباحه گری و ابتذال است. در بخشی از این نمایش، 
بازیگر زن– ســیما تیرانداز- مردم را وادار به همخوانی ترانه یک زن خواننده 
طاغوتی و کاباره ای می کند که پــس از انقاب از ترس مجازات به عنوان یک 

زمین خوار، به آمریکا فرار کرد!
در نمایش یاد شــده، تعدادی از تماشاگران در بخشی از صحنه به شکل 
مختلط قرار می گرفتند که همین وضعیــت موجب بروز مزاحمت برای زنان 

تماشاگر می شد. 
جالب است که قبل از رسانه ای  شدن خبر توقیف  کار یاد شده، تلویزیون 
وهابی و تجزیه طلب ایران اینترنشــنال کــه از لندن برنامه های خود را پخش 
می کند، سراســیمه خبر توقیف را منتشــر کرد و نســبت به این اتفاق ابراز 

ناخشنودی نمود.
گفتنی اســت، فیلم اجرای نمایش هتاکانه و مســتندات دال بر ابتذال و 

فضای کثیف این کار، در بخش ادب و هنر کیهان موجود است!
 متأســفانه چند چهره فعال در عرصه هنر و فرهنگ و خاصه تئاتر کشور 
مانند »ح.پ«،»م.ر.م«و... با پیش کشیدن پاره ای سوابق، هر عمل مبتذل خود 

را موجه جلوه می دهند.
کیهــان در صورت لزوم نســبت بــه کارنامه و تحرکات افراد یاد شــده، 

اطاع رسانی خواهد کرد.
یادداشت سرلشکر قاسم سلیمانی 

بر کتاب شهید حججی
»قاسم سلیمانی« فرمانده سپاه قدس پس از خواندن کتاب »سربلند« با 
موضوع زندگی و شــهادت شهید مدافع حرم محسن حججی، یادداشتی را بر 

این کتاب نوشته است.
یادداشت فرمانده نیروی قدس ســپاه پاسداران انقاب اسامی بر کتاب 

سربلند، به این شرح است:
»بسمه تعالی

سام بر حججی که حجتی شد در چگونه زیستن و چگونه رفتن.
فدای آن گلویی که همچون گلوی امام حسین)ع( بریده شد و سام بر آن 
سری که همچون سر مولای شهیدان دفن آن نامشخص و به عرش برده شد.

دخترم آنها را الگو بگیر و مهم ترین شادی آنها عفت و حجاب است.«
خانواده های شهدا خواستار ساخت 
قسمت دوم سریال »گاندو« شدند

نزدیــک به 200 خانواده  شــهید با نگارش نامه ای ضمــن انجام تقدیر و 
تشکر از دست اندرکاران ساخت سریال »گاندو« خواستار ساخت قسمت دوم 

آن شدند.
در این نامه نوشته شده است: 

فرزندان عزیز و هنرمندان ارجمند، دست اندرکاران سریال تلویزیونی گاندو
سام و تشکر قلبی خود را تقدیمتان کرده و از تعهد و ایثاری که در خلق 

این سریال جذاب و پرمحتوا از خود نشان دادید، تجلیل می کنیم.
توصیه همیشگی خانواده شهدا و دلسوزان و دغدغه مندان انقاب و دفاع 
مقدس به مســئولان فرهنگی کشور این بوده است که انقاب خونبارِ اسامی 
و سربازان ایثارگر آن را از غربت به درآورید و از افشای جنایات و خیانت های 
دشــمنان آشــکار و پنهان انقاب عزیز اسامی نهراسید. شــما عزیزان، در 
فضایی جسارتِ ساخت این سریال مهم را به خرج دادید که هم توجه به این 
موضوعات از ســوی رسانه ها و مدیران کشــور مورد غفلت است و هم عده ای 
هر اقدام مثبت در این خصوص را با ترور شــخصیتی پاســخ می دهند. گویی 
هنرمندان حق ندارند در راســتای اهداف و ارزش های خود و علیه دشــمنان 

میهن و دین خود قدمی بردارند.
اســتقبال امیدوارکننده مردم از »گاندو« این امیــد را ایجاد می کند که 
دیگر موضوعات این چنینی به بهانه نداشــتن جذابیت مورد غفلت واقع نشود. 
بی صبرانه چشــم انتظار ســاخت »گاندو«های بعدی هســتیم و بار دیگر، از 
جسارت و تعهد و مسئولیت پذیری شما عزیزان سپاس گزاری می کنیم. آنچه 
از ما برمی آید، دعای خیری اســت که بدرقه راهتان می کنیم. یقین داریم که 
فرزندان شهیدمان، این هنرمندی شما را در امتداد جهاد متعالی خود می دانند 

و آنها نیز شما را دعا می کنند.
برخی از خانواده های شــهدا که این نامه را نوشته اند عبارتند از: خانواده 
سردار شهید مدافع حرم حاج حسین همدانی، مادر شهید احمدی روشن، پدر 

شهید مدافع حرم مصطفی صدرزاده،
مادر شــهیدان بارفــروش )چهار شــهید دفاع مقدس(، مادر شــهیدان 
نورمحمــدی )پنج شــهید دفاع مقــدس(، خانواده شــهیدان دفاع مقدس؛ 
عبدالحمید، نصرالله، محمد و رضا جنیدی؛ مادر شــهیدان محمدرضا و جواد 
تیموری )یک شــهید دفاع مقدس و یک شــهید حادثه تروریستی مجلس(، 
خانواده شــهیدان دفاع مقدس احمد و حاج حمید زکی پور، مادر شــهیدان 
دفاع مقدس علیرضا و محمدرضا داورزنــی، معصومه تاجیک ایجدان خواهر 
سه شــهید دفاع مقدس، حجت الاســام ســید محمود ابوالمعالی برادر سه 
شهید دفاع مقدس، مادر شهیدان جعفرزاده )سه شهید دفاع مقدس(،والدین 
شــهید محمدحسین حدادیان )شهید فتنه دراویش تهران(مادر شهید مجید 
قربانخانی، همسر شهید سعید ســیاح طاهری، مادر شهید مدافع حرم قدیر 

سرلک، پدر شهید مصطفی موسوی، )جوان ترین شهید مدافع حرم( و...

از نامزدی »هزار پا« و »کلمبوس« تا تقدیر
 از یک مجری برکنار شده در یک جشن

جشــن بی اعتباری که بــدون هیچ ربطی با اســتفاده از نــام »حافظ« 
برگزار می شــود، پس از نامزد اعام کردن فیلم های مبتذلی چون »هزارپا«، 
»رحمان1400« و »کلمبوس« از یک مجری برکنار شــده از سیما هم تقدیر 

کرد!
جشــن حافظ که توســط مجله دنیای تصویر برگزار می شــود، باز هم 
حاشیه ساز شد. شاید مهم ترین ویژگی این جشن، غیرتخصصی  بودن آن باشد، 
چرا که هنوز مشــخص نیســت برخی از چهره ها و فیلم هــا چرا در آن نامزد 
می شــوند یا جایزه می گیرند. به طور مثال، در همین دوره از جشــن حافظ، 
اسامی فیلم های »بسیار ضعیف« و مبتذلی چون »رحمان1400«، »هزار پا«، 
»کلمبوس« و... در میان اســامی نامزدهای این جشــن دیده می شد. همین 
رویکرد باری به هر جهت و سطح پایین هم باعث شد تا افرادی مثل همایون 
اســعدیان و محمد معتمدی با اینکه نامزد شده بودند اما از آن کنار بکشند. 
چون به زعم آنها، جشــن حافظ، اصول ابتدایی برگزاری یک رقابت هنری را 

رعایت نمی کند.
همچنین بســیاری از افراد و هنرمندان نیز از رقابت در این جشــن کنار 
گذاشته شدند. اما یکی دیگر از حاشیه های این دوره از جشن حافظ، قدردانی 
از عادل فردوسی پور بود. انتخابی که مثل دیگر اتفاقات و گزینش های جشن 

حافظ، بی اعتبار و با هدف دهن کجی سیاسی انجام شد. 
همچنین برخی رســانه ها از ردپای یک حامی مالی مشــکوک در جشن 

حافظ خبر دادند!

توحید و ولایت
دو روی یک حقیقت سترگ

   سلسلهًْ الذَهَب به معنای سلسله زرین یا زنجیره طایی، نام حدیثی قدسی 
است که حضرت رضا علیه السام آن را در جمع انبوهی از مردم نیشابور به نقل 
از رسول مکرم اسام )ص( و ایشان از قول خدای متعال بازگو فرموده اند. این 
حدیث نورانی به جهت سلسله راویان خود که همگی از خاندان پاک و باعظمت 
نبی مکرم اسام )ص( و امامان برحق شیعه هستند، به این نام مشهور شده است.

  مأمون بعد از کشــتن برادر خود، امین و تســلط نسبی بر سرزمین های 
اسامی، به قصد آرام کردن شورش های علویان و تحکیم فرمانروایی خویش، 
تصمیم گرفت امام رضا علیه السام را از مدینه به مرو، مقرّ خافت انتقال دهد. 
امام ابتدا نپذیرفت تا آن هنگام که اصرار خلیفه از حد گذشــت و پای اجبار 
و تهدیــد به میان آمد، آن حضرت ناگزیر وداعی تلخ با خانواده خود نموده و 

فرمودند این سفر بی بازگشت است...
  مأمون به مأموران خویش دستور داده بود امام را از شهرهای شیعه نشینی 
چون کوفه و قم عبور ندهند. مبارزه با محبوبیت اهل بیت، سیاست مشترک 
دستگاه اموی و عباسی بود و خلفا پیوسته سعی داشتند مقام و منزلت ائمه اطهار 
را نزد مردم تضعیف نمایند اما با وجود آن همه سیاست های خصمانه نتیجه ای 
حاصل نمی شد. امام موسی بن جعفر، پدر بزرگوار حضرت رضا علیه السام از 
رمز محبوبیت اهل بیت نزد هارون الرشــید این چنین پرده برداشتند: حکومت 
من بر دل هاست ولی تو بر جسم ها حاکمیت داری. آری جاذبه امام، بدون مرز 
است و مذهب نمی شناسد. موکب های برادران اهل تسنن و اقلیت های مذهبی 

در راهپیمایی اربعین شاهدی قوی بر این مدعاست.
 کاروان به نیشابور رسید. در آن زمان اگرچه شیعیانی در این شهر وجود 
داشتند اما ساکنان آن عمدتا از اهل تسنن بودند. آنچه که از تاریخ برمی آید، 
امام رضا علیه الســام مدتی و شــاید چند ماهی در نیشابور اقامت فرمودند و 
حتی کارهایی عمرانی انجــام دادند مانند به راه انداختن حمامی متروکه در 
یکی از محله های نیشابور و کاشت درخت بادامی که مردم، مدت های مدید از 
برگ و میوه آن برای شــفای بیماران خود استفاده می کردند. متأسفانه تاریخ 
در بیان زندگی ائمه اطهار علیهم السام سکوت اختیار نموده و اطاعات ما در 

پاره ای از فرازهای حیات پربار آنان بسیار اندک است.
  سرانجام با دستور مأمون، امام را از نیشابور به قصد مرو حرکت دادند. آن 
حضرت در هودجی مستور، بر استری قرار داشتند. هزاران نفر از مردم که از 
خروج امام آگاه شده بودند در اجتماعی عظیم به بدرقه آن حضرت شتافتند. 
جمعیت موج می زد، چشم ها بر هودجی بود که در هاله ای از نور قرار داشت. آیا 
امام رئوف در آخرین وداع خود عنایتی به این خلق آشفته خواهد کرد؟ کاروان، 
آرام آرام به دروازه نزدیک می شد. گویی جان ها می خواست از بدن مفارقت کند. 
جمعیت بی قرار و مضطرب، ناباورانه به این وداع تن می داد. قافله دیگر به بازار 
رسیده بود. دو نفر از محدثان پارسای شهر »ابوزرعه« و »محمدبن اسلم« نزد 
امام شــتافتند و چنین سخن آغاز کردند: ای سرور مهتران جهان و  ای امام و 
فرزند پیشوایان نور! ای ساله پاکان پسندیده خو و  ای ترجمان عترت نجیبان 
ســتوده! حال که دیار ما را ترک می کنید، به حرمت پدران معصوم و اجداد 
بزرگوارتان تمنا داریم نقاب از آفتاب حسن بگشایید و آنگاه از آب حیات لبان 
خود چشمه ای از زلال سخن رسول الله بر جان تشنه ما روان سازید. امام استر 
را متوقــف کرده و پرده هودج را کنار زدند. به ناگاه خورشــید جمال رضوی 

طالع شد و تلألؤ گرفت.
بنمای رخ که خلقی واله شوند و حیران      

بگشای لب که فریاد از مرد و زن برآید
  خدایا چه می بینیم اینکه چنین مهربان می نگرد، فرزند حســین، زاده 
امیرالمؤمنین و زهرای مرضیه و پاره تن رســول اعظم )ص( است. گیسوانش 
چون دو گیســوی رسول خدا، چشــمان نافذ، پیشانی بلند، ابروان کشیده با 

تبسمی ملیح و چهره ای آسمانی که دیدنش غم ها را می زداید. 
گرش ببینی و دست از ترنج بشناسی       

روا بود که مامت کنی زلیخا را
  مردم با دیدن این صحنه همه بپا خاســتند تا آن چهره ملکوتی را بهتر 
نظاره کنند. غوغایی از جمعیت برخاست گویی قیامت به پا شده گروهی نعره 
می کشیدند و عده ای از شوق با صدای بلند گریه می کردند. برخی جامه به تن 
دریــده و گروهی در خاک فرو می غلتیدند و آنان که نزدیک کاروان بودند بر 
رکاب امام بوسه می زدند. این شکوه بی نظیر را تاکنون نیشابور به خود ندیده 
بود. هر کس به طریقی عشــق خود را بروز می داد؛ اشــک و آه و فریاد، اظهار 
محبت صادقانه آن جماعت بود تا آنکه روز از نیمه گذشــت. در این هنگام، 
بزرگان شــهر فریاد برآوردند: ای مردم! سکوت کنید و اینچنین فرزند رسول 
خدا را آزار مرســانید که آزردن او رنجاندن پیامبر اعظم است. اینک خاموش 
باشــید و به حدیثی که می فرماید گوش فرا دارید. مردم ساکت شدند در این 
زمان بیست و چهار هزار قلمدان بیرون آمد تا حدیث نورانی امام نوشته شود. 
کثرت جمعیت باعث می شــد که ابوزرعه و محمد بن اســلم سخن امام را به 

سمع مردم برسانند.امام آغاز به سخن کرد:
  »سَمِعتُ أبی موسی بنَ جَعفَر یقَُولُ: سَمِعتُ أبی جَعفَرَ بنَ مُحمّد یقَولُ: 
سَمِعتُ أبی مُحَمّدَ بنَ عَلیّ یقَُولُ: سَمِعتُ أبی عَلیَّ بنَ الحُسَین یقَولُ: سَمِعتُ 
أبی الحُسَینَ بنَ علیّ یقَول: سَمِعتُ أبی أمیرَالمُؤمنینَ عَلیَِّ بنَ أبی طالبٍ یقَولُ: 
سَمِعتُ رَسولَ الله صلی اللهُ علیه و آله و سَلم یقَُولُ: سَمِعتُ جَبرَئیلَ یقَُولُ: سَمِعتُ 
اللهَ جَلَّ وَ عَزَّ یقَُولُ: لا إلهَ إلا الله حِصنی فَمَن دَخَلَ حِصنی أمِنَ مِن عَذابی.«

  پدرم امام موســی بن جعفر و او از پدرش امام جعفر صادق تا به رسول 
اکرم و او از جبرئیل و او از خداوند متعال نقل کرد که خداوند فرموده اســت: 
کلمه لا اله الا الله قلعه امن و دژ مستحکم من است و هر کس که داخل این 

قلعه شود از عذاب من در امان خواهد ماند.
  امــام کــه این حدیث نورانی را خواند قافله به راه افتاد پس از چند قدم 
امام دوباره رو به جمعیت کرد و فرمود:» بشُِــرُوطِها وَ أنا مِن شُــرُوطِها؛ البته 

شرط هایی دارد و من از جمله شرط های آن هستم.«
)بحارالانوار، جلد 49،  باب12 با ترجمه آزاد(

  این حدیث شریف قدسی در مجموعه های حدیثی شیعه و سنی آمده و 
شرح های زیادی در باره آن ذکر شده است. به طور خاصه می توان گفت امام 
هشتم )ع( در این سخن کوتاه، تمام دین و کلیت سعادت را بیان کرده است. 
زیرا لااله الا الله  اشاره به توحید دارد که اصل اساسی دین، است. و اصول دیگر 
مانند عدل و نبوت و معاد با اثبات توحید ثابت می شوند و چنانچه کسی معتقد 
به وجود یگانه خداوند باشد، حتما موضوع عدل الهی و ضرورت فرستادن انبیا و 
بایستگی روز رستاخیز برای او قابل حل خواهد بود. پس طبق حدیث قدسی، 
کلمه لااله الا الله قلعه امن خداوند اســت )با این توضیح که مقصود از عامل 
نجات بودن توحید، اعتقاد راســخ داشتن اســت و نه تنها بر زبان آوردن آن. 
بحث توحید از مفصل ترین و پیچیده ترین مباحث اسامی است که در علوم 
مربوطه از آن بحث شــده است.( اما توحید شرایطی دارد که عالم آل محمد، 
حضرت علی بن موســی الرضا علیه السام به آن اشاره داشته و فرموده اند: من 

از شروط آن هستم. 
  آن حضرت با این بیان، اشاره به ولایت ائمه اطهار و پذیرفتن امامت اهل 
بیت فرموده اند. به این معنا که توحید بدون ولایت امامان شیعه، مقبول درگاه 
احدیت نیســت. در توضیح این فراز باید گفت قرآن کریم بین اسام و ایمان 
فرق گذاشــته است. اســام یعنی اقرار به توحید و رسالت پیامبر خاتم )ص( 
که با گفتن شهادتین حاصل می گردد. انسان ها، با اسام آوردن، از کلیه فواید 
جامعه مســلمانان بهره مند می شوند اما تا وارد محیط ایمان نشوند بهره ای از 
آخرت نخواهند داشت. ایمان در حقیقت، مکمل اسام است. اما اینکه ایمان 
چیســت؟ با مراجعه به آیات قرآن و روایاتی که در تفســیر آنها به ما رسیده 
است خصوصا آیه 14 سوره حجرات، در می یابیم که ایمان عبارت است از اقرار 
به ولایت ائمه اطهار و پیروی از اهل بیت مکرم رســول خدا صلی الله علیهم 
اجمعیــن. همچنانکه آن حضرت فرمود: » ألا وَ مَن ماتَ علی حُبّ آلِ مُحمّد 
ماتَ مُؤمِناً مُســتَکمِلَ الإیمان؛ آگاه باشید کسی که با محبت خاندان پیامبر 

بمیرد، با ایمان کامل از دنیا رفته است.«
سید ابوالحسن موسوی طباطبایی

اخبار ادبی و هنری

آیت الله شهیدبهشتی)ره(: آیا ما مراقب هستیم که هر یک از 
ما خودش را و اندیشــه و فکرش را ترازوی منحصر به فرد حق و 

باطل قرار ندهد؟

هدیه به خوانندگان در پرتو وحی

شاخص های رفتاری صالحان
»به خدا و روز واپسین ایمان می آورند، امر به معروف 

و نهی از منکر می کنند، و در انجام کارهای نیک، پیشی 

می گیرند، و آنها از صالحانند.«
آل عمران- 114
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 قطره ای از دریای کرامت - ۷

امام جمعه موقــت تهران با اشــاره به اقدام 
خصمانه انگلیــس در توقیف نفتکش ایرانی، گفت: 
این اطمینان را می توانم بدهم که انگلیسی ها بزودی 
بابت این جســارت، بی توجهــی و غفلت از بازوان 
پر توان قدرتمندان نظام ما ســیلی بخورند تا برای 

همیشه پشیمان باشند.
حجت الاسام و المسلمین کاظم صدیقی در خطبه های 
نماز جمعه تهران کــه در مصای امام خمینی)رحمت الله 
علیه( برگزار شد، با اشاره به نقض عهد آمریکا و رسوایی آن 
کشور در میان همه کسانی که قانون رایج بشریت را قبول 
کردند و می دانند که این قوانین امنیت بین المللی را تثبیت 
می کند، اظهار داشــت: با اینکه برجام از ابتدا نافرجام بود، 
متوازن نبود و خسارت بار بود اما با این حال آنها برجام را 
نقض کردند، در زمان اوباما هم برجام را نقض و تحریم ها را 

تشدید کردند تا نوبت به این رئیس جمهور رسید.
امام جمعه موقت تهران گفت: امروز با این صابتی که 
کانون مقاومت بین المللی یعنی رهبری این جریان دارد، با 
گذشت یکسال اروپایی ها نه تنها به تعهدات برجامی خود 
عمل نکردند بلکه عماً تابع آمریکا شــدند و در پیشــبرد 

تحریم های ظالمانه علیه ما، آنها را همراهی کردند.
به گزارش مهر، وی با بیان اینکه جا نداشت فرصت دو 
ماهه به اروپایی ها بدهیم، افزود: بی معنی است که قراردادی 
چندجانبه باشد، همه کنار بکشند و یکی بگوید ما هنوز هم 
باقی می مانیم. این چی هســت؟ اقتدار است؟ عزت است؟ 
حکمت اســت؟ دو ماهی که فرصت دادیم هم پایان یافت 
و امروز مسئولین متفق القول هستند که تعهدات برجامی 
را کاهش دهیم و این کاهش هم مع الاســف در چارچوب 
برجام است. طبق مواد 2۶ و ۳۶ برجام اجازه داده شده به 
هــر یک از طرف ها که بخواهنــد در واکنش به بد عهدی 

طرف مقابل در تعهدات خودش تجدید نظر کند.
حجت الاسام و المســلمین صدیقی بیان داشت: لذا 
اولین گامی که متفق القول برداشــتیم مسئله غنی سازی 
است که با عنایت و نصرت حق و پشتیبانی مردم همیشه 
در صحنــه تصمیم گرفتیم که هر مقدار لازم داریم، تا 20 
درصد غنی ســازی را بالا ببریــم و در این خصوص هم ما 

ماحظه هیچ کس را نخواهیم کرد.
امــام جمعه موقت تهران با بیان اینکه رهبری انقاب 
در بیانیــه گام دوم انقــاب بر جوان گرایــی و اعتماد به 
ســرمایه های داخلی تاکید دارند، گفت: ما امروز خبرهایی 
دریافت کردیم که در برخی مناصب مهم اقتصادی، بعضی 
جوانان مجرب، کارآزموده و انقابی استقرار پیدا کردند که 
امیدواریم موردی نباشد. البته تنها انتصاب اکتفا نمی کند. 
اگر جوانی مؤمن و انقابی بود و خواســت مطالب آنجا را 
شفاف در اختیار مردم قرار دهد، باید از آن جوان حمایت 
شــود. وی درخصوص توقیف نفتکش ایرانی توسط دولت 
انگلیس، تأکید کرد: آنها دیدند که بعد از فاصله نه چندان 
دوری از حادثه اهواز، موشــک های ما کنار اردوگاه آمریکا 
چه اقتداری را نشــان داد. شــما مردم عزیز به حق توقع 
دارید و من این اطمینان را می توانم بدهم که انگلیسی ها 

بزودی بابت این جســارت، بی توجهی و غفلت از بازوان پر 
توان قدرتمندان نظام ما ســیلی بخورند تا برای همیشــه 

پشیمان باشند.
حجت الاسام و المســلمین صدیقی خاطرنشان کرد: 
من مردم خود را مومن می دانم، بانوان مملکت را عاقه مند 
به حضرت زهرا)س( می دانم، معتقد به قرآن می دانم و بر 
اساس دیده های خودم در مجامع عمومی عرض می کنم که 
حتی بانوان و دخترانی که ظاهر خود را حفظ نکرده بودند 
التماس دعاهایی داشتند، راهنمایی هایی که می خواهند، 
نذرهایــی که در مجالس امام حســین)ع( و جاهای دیگه 
دارند، بیانگر این است که خدا می داند اکثریت آنها اسام 
و احکام اســام را باور دارند ولی برخی از آنها در اثر عدم 

توجه در یک فضایی قرار می گیرند و لجاجت می کنند.
امام جمعه موقت تهران پیرامون مســائل و مشکات 
اقتصادی کشــور، گفت: یکی از مواردی که مردم را اذیت 

می کند تبعیض و اختاف طبقاتی در کشور است. مشکات 
ارزی که به وجود آمد اختافات طبقاتی را تشــدید کرد. 
امــروز بیکاری، جوانان را نگران و اذیت می کند، این موارد 
نتیجه تحریم بیگانه نیســت بلکه ناشی از سو مدیریت و 

بی تدبیری ها است.
زائران خانه خدا

 با تفکر بهترین بهره را از این سفر ببرند
حجت الاسام سید عبد الفتاح نواب، نماینده ولی فقیه 
در امور حج و زیارت، پیش از خطبه های نماز جمعه تهران، 
در سخنانی اظهار داشت: از امام رضا)ع( درباره حج سؤال 
کردنــد که ایشــان فرمودند: »علت حج، رفتن به ســوی 
خداوند اســت«؛ پس یکی از اهداف مهمی که زائران خانه 

خدا به حج می روند خدایی شدن افراد است.
به گزارش فارس، وی با اشاره به حدیثی از امام رضا)ع( 
درباره حج، خاطرنشــان کرد: افرادی که به حج مشــرف 

می شوند، وقتی بازمی گردند باید متحول شده و از بدی ها 
دور شوند. کسی که به دور کعبه طواف می کند، می گوید 
که من خدامحور هســتم، نه دنیامحور. بنابراین این اثر را 

برای انسان دارد که از گناهان خارج می شود.
حجت الاسام نواب با بیان اینکه انسان از گذشته پس 
از حج رخت می بندد و پاک می شــود، گفت: کسی که به 
حج مشرف می شود، خداوند گذشته او را می بخشد، اما باید 

مواظب آینده خود باشد.
نماینده ولی فقیه در امور حج و زیارت افزود: دو روایت 
داریم که روز عرفه وقتی زائر از عرفات به مشــعر حرکت 
می کند، ملکی به شانه راست او  می زند که خداوند گذشته 
تو را بخشید. البته این تنها مخصوص  زائر خانه خدا نیست، 
بلکه در روایتی از پیامبر داریم که می فرماید: کسی که در 
نماز جمعه حضور یابد و این حرکت با هدف ایمان باشد و 
به دنبال عمل به دستورات الهی باشد، خداوند می فرماید 
که حق الله را بخشــیدم. بنابراین باید مواظب آینده خود 
باشــد. البته بخشــش و کرم مربوط به حق الله است که 

خداوند می بخشد و حق الناس موضوع دیگری است.
وی به زائران خانه خدا، ابراز داشــت: آنچه مهم است 
تفکر اســت و ما در جامعه نیاز بــه تفکر دقیق و صحیح 
داریم. حتی تفکر شاید از طواف، ثواب بیشتری دارد، چرا 
کــه در صورت تفکر تصمیم های بهتری خواهیم داشــت 
که اثرگــذاری خوبی دارد و  می تواند جامعه را نیز متحول 
سازد. به همین دلیل به زائران خانه خدا توصیه می کنیم که 
در این ســفر تفکر کنند تا بهترین استفاده را از این سفر 

معنوی ببرند.
لایحه مالیات بر عایدی ثروت 

در وزارت اقتصاد نهایی شده است
امید علی پارســا، رئیس ســازمان امور مالیاتی کشور 
نیز طی ســخنانی، پیش از خطبه های نماز جمعه تهران 
به مناسبت هفته فرهنگ مالیاتی به طرح مالیات بر عایدی 
ثروت، شامل اماک، خودرو، سکه و ارز اشاره کرد و گفت: 
همــه این موارد در لایحه ای که در وزارت امور اقتصادی و 
دارایی نهایی شــده و برای تصویب بــه هیئت دولت ارائه 

شده وجود دارد.
وی اظهار داشــت: قرار نیست از کسی که ملکی برای 
زندگی دارد یا کسی که تعداد زیادی خانه برای مردم تولید 
می کند مالیات آن  چنانی بگیریم، بلکه کسانی که بر روی 
مســکن و اماک خرید و فروش ســفته بازی و سوداگری 
انجام می دهند، باید مالیات بدهند. ســازمان امور مالیاتی 
مخلص مردم و مؤدیان مالیاتی است و ما مردم را ولی نعمت 
خود می دانیم که باید بهترین رفتار را با مردم داشته باشیم.
رئیس ســازمان امور مالیاتی کشــور خاطرنشان کرد: 
طبق فرمایش مقام معظم رهبــری، پرداخت مالیات یک 
تکلیف و حقیقتاً یک فریضه است و تمام اسناد بالادستی 
و توسعه کشور نشان می دهد که برنامه های توسعه کشور 
باید بر مبنای درآمد مالیاتی اجرا شود و از وابستگی اقتصاد 
کشــور به نفت که باعث فشــار به نظام شده است کاسته 

شود.

خطیب جمعه تهران:

انگلیسبهزودیسیلیمیخورد

قم- خبرنگار کیهان:
امام جمعه قم گفت: دولت انگلیس براســاس 
خوی ذلیلانه دنباله روی از آمریکا، کشــتی حامل 
نفت ایــران را توقیف کرده اســت ولی بداند اگر 
پاسخ پشــیمان کننده جمهوری  با  نکند،  جبران 
اسلامی و ملت های مجاهد و آزادی خواه عالم مواجه 

خواهد شد.
آیت الله علیرضا اعرافی در خطبه های نماز جمعه قم 
که با حضور پرشــکوه مردم انقابی این  شهر در مصلی 
قدس برگزار شــد، افزود: ظاهراً دولت جنایتکار انگلیس 
فراموش کرده است دوران دزدی دریایی و ارباب رعیتی 
و یکه تازی آنها ســالها قبل به اتمام رسیده است و در هر 
گوشه ای از جهان دست به خیانت بزند، همان جا دست 

خیانتکار قطع خواهد شد.
وی در ادامه به شکســت آمریکا در جلسه فوق العاده 

شورای حکام آژانس بین المللی انرژی هسته ای اشاره کرد 
و گفت: آمریکا برای چندمین بار در برابر ایران در مجامع 
بین المللی ســرش به ســنگ خورد و منطق جمهوری 

اسامی، آمریکایی های عهدشکن را مقهور خویش کرد.
مدیر حوزه های علمیه سراسر کشــور با بیان اینکه 
اراده و منطق مقاومت، آمریکا و دنباله روهایش را در برابر 
افکار عمومی ملت های جهان به چالش کشــیده اســت، 
خاطرنشان کرد: دم زدن از مذاکره و همزمان عهدشکنی 
و تحریم و تهدید توخالی نشانه یأس و بهم ریختگی نظام 
تصمیم گیری مســتکبران در برابر جمهوری اســامی و 

محور مقاومت است.
آیــت الله اعرافی اظهار داشــت: شکســت های اخیر 
دشــمن موجب شده ســایه ترس و احساس شکست بر 
ســر مزدوران منطقه ای آمریکا سنگینی کند بطوری که 
پیام مذاکره با ایران ارســال می کنند. البته امیدواریم بر 

 ســر عقل بیایند و دســت از خیانت علیه امت اسامی 
بردارند.

خطیب جمعه قم در بخش دیگری از ســخنان خود 
با انتقاد از اقدامات غیرانســانی دولت نیجریه علیه رهبر 
مســلمانان این کشــور، گفت: مســئولیت جان و حفظ 
ســامتی شــیخ زکزاکی برعهده دولت نیجریه اســت. 
مسلمانان و حوزه های علمیه نگران سامتی وی هستند، 
از دستگاه دیپلماسی کشور نیز می خواهیم مجدانه پیگیر 

وضعیت این روحانی مجاهد باشد.
عضو شورای عالی انقاب فرهنگی همچنین موضوع 
عفاف و حجاب را مورد اشــاره قرار داد و بیان داشت: اگر 
عفاف و حجاب تضعیف یا کنار گذاشته شود، نهاد خانواده 
نابود و فرو می پاشــد و زنان اولیــن قربانیان بی عفتی و 

بی حجابی خواهند بود.
آیت الله اعرافــی حجاب و عفــاف را حافظ مرزهای 

اخاقی جامعه عنوان و تصریح کرد: زمینه ســازی برای 
تقویت این هنجار پایه در جامعه برعهده آحاد مردم است 
ولی اگر کســانی به عمد این هنجار را زیرپا می گذارند، 

دستگاههای مسئول باید قاطعانه برخورد کنند.
وی با انتقاد از اجرایی نشــدن اســناد شورای عالی 
انقــاب فرهنگــی در زمینه عفــاف و حجــاب، افزود: 
امیدواریم اســناد جدید نیز در این شورا هرچه سریعتر 

مصوب و اباغ و اجرا شود.
امام جمعه قم بیانیه گام دوم انقاب اسامی را مهم و 
حیاتی ارزیابی کرد و گفت: روح انقابی و جهادی ضامن 

حیات و بقای نظام جمهوری اسامی است.
وی افــزود: روح انقابی و جهادی بایــد همواره در 
برنامه ریزی هــا و اجرای برنامه ها حفظ و جریان داشــته 
باشد تا پیشرفت و نشاط و تعالی فرهنگی و معنوی جامعه 

و فرد محقق شود و تداوم داشته باشد.

امام جمعه قم:

دوران دزدی دریایی و یکه تازی انگلیس تمام شده است

با هفته عفاف و حجاب، تجمع بزرگ  همزمان 
دختران انقلاب در ۴۰۰ شهر کشور برگزار شد.

تجمع بزرگ دختران انقاب روز پنجشنبه به صورت 
همزمان در 400 شــهر از اســتان های سراسر کشور و با 
حضور بیش از یــک میلیون و 700 هــزار نفر از بانوان 
محجبــه و ارزشــمدار با شــعار »حجــاب حافظ حریم 

خانواده« برگزار شد.
بزرگ ترین این تجمعات در تهران و با حضور پرشور 
دختران و زنان در ورزشــگاه شهید شیرودی برگزار شد. 
استقبال بانوان شرکت کننده در این مراسم به حدی بود 
که جمعیت زیادی از آنها موفق به حضور در سالن اصلی 
 نشدند و در اطراف محل برگزاری این تجمع حضور پیدا

کردند.
در اجتماع بانوان تهرانی از خانواده های شهیدان کاوه، 
زین الدین، شــاهرخ ضرغام، باکری، حیدر جنتی، مجید 
قربانخانی، نورخدا موسوی، شهید جاوید الاثر حاج احمد 
متوســلیان، خلیلی، علی اکبر شیرودی و دختر مجاهده 

راستین انقاب مرحومه مرضیه طاهره دباغ تقدیر شد.
 به گزارش فارس، در این مراسم حجت الاسام احمد 
پناهیان به ســخنرانی پرداخت و با  اشاره به آیات مبارکه 

ســوره احزاب که به جایگاه مجاهدین  اشاره دارد، گفت: 
زنی پــس از تأمل بر روی آیات این ســوره نزد حضرت 
رســول اکرم)ص( رفته و از ایشــان پرسید »چرا تمامی 
مقامات و مدارج معنوی که در قرآن به آن  اشــاره شــده 
شــکلی مردانه دارد، پس روزی زنان جامعه اسامی چه 
می شــود؟«، خداوند متعال جبرئیل را به ســوی پیامبر 
بزرگوار نازل کرد و به ایشــان فرمود »به این زن بگو در 
ایمان، اسام، صبر و مقاومت در مقابل طاغوت، روزه داری 
و نماز و عبــادت هیچ تمایزی میان زن و مرد نیســت؛ 
و خداونــد هیچ تفاوتی میان زن و مــرد برای حضور در 

عرصه های جهادی قرار نداده است«.
پناهیان خاطرنشان کرد: زن مسلمان شیعه در میدان 
مبــارزه با تأســی از مادرش حضرت فاطمــه)س(، برای 
رسیدن به عالی ترین مقامات پا به عرصه اجتماع می گذارد.

وی بــا بیان اینکه زنــان آزاده همچون پژواک قدرت 
اســام از سوی حضرت زهرا)س( هســتند، اظهار داشت: 
یکی از القاب حضرت زهرا)س(، منصوره اســت و در واقع 
خداوند اگر بخواهد در جهان کسی را در راه مجاهدت یاری 

رساند، از طریق بانوی دو عالم و با این رمز یاری می کند.
حجت الاســام پناهیان با  اشــاره به قرار گیری روز 

عفــاف و حجاب در دهه کرامــت ، افزود: کرامت تنها به 
معنای لطف به نیازمندان نیست؛ کرم و کرامت به معنای 

بزرگداشت، مقام انسانی هم هست.
وی ابراز داشــت: امروز دلقک مآبانی در خیابان های 
کشور به دستور مزدوری با اخذ مبالغی ناچیز به ساحت 
عفاف و حجاب حمله می کنند و حریم اخاقی جامعه را 
به مخاطره انداخته اند و باید شدیدترین برخوردها با آنها 

صورت گیرد.
حجت الاســام پناهیــان بــا انتقــاد از تصمیم بر 
محدودســازی قانون عفاف و حجاب از سوی برخی افراد 
در قوه مقننه و مجریه، گفت: دشمنان ما متوجه شده اند 
برای ضربه زدن به نظام جمهوری اسامی باید از راه تغییر 

فرهنگ و ضعیف کردن حجاب وارد شوند.
وی ادامه داد: این اجتماع و اجتماعات نظیر این، باید 
متذکر شــود که با حفظ حریم حجاب و عفاف و صیانت 
از خانواده می توان مهد پــرورش مجاهدین آخرالزمان و 

فرهیختگان را نگه داشت.
حجاب در جمهوری اسلامی 
مسئله ملی و امنیتی است

پناهیان، حجاب را در جامعه ایرانی، مســئله ملی و 

امنیتی خواند و گفت: قوه مقننه، قضائیه و دولت موظف 
به حفظ و اجرای قانون حجاب هستند و باید مخالفان را 

رسوا و به مردم معرفی کنند.
وی با  اشــاره به واقعه سال 1۳14 شمسی در مسجد 
گوهرشاد، ابراز داشت: زنانی که الگویشان حضرت فاطمه 
زهــرا)س( بود به خاطر حفظ حریــم حجاب به خاک و 

خون کشیده شدند.
نمایش پایبندی مردم به ارزش های دینی

به گفته رئیس ســازمان بسیج زنان کشور، پیام این 
تجمع ها نمایش پایبندی مردم به ارزش های دینی بود و 
مردم با حضورشان در این تجمع بار دیگر نشان دادند که 
در فضایی از تبلیغات شــوم دشمنان و جریان نفوذ علیه 
حجــاب، خواهان رفتار عفیفانــه و دوری از خودنمایی و 

تبرّج در سطح جامعه هستند.
مینو اصانی دربــاره برنامه های جانبی تجمع بزرگ 
عفاف و حجاب نیز گفت: برگزاری نمایشــگاهی با عنوان 
»ســیر عفاف و حجاب در ایــران از دوران کهن« و نیز 
برگزاری مســابقات پیامکی و اینترنتی و نیز استفاده از 
 مشــاوران خانــواده از برنامه هــای جانبــی این تجمع 

بود.

در ۴۰۰ شهر کشور برگزار شد

تجمع عظیم دختران انقلاب در حمایت از عفاف و حجاب

پیکرهای پاک و مطهر ۴۴ شــهید هشت سال 
دفاع مقدس روز پنجشنبه با استقبال مردم شهرهای 
آبادان و خرمشهر از مرز بین المللی شلمچه به خاک 

وطن منتقل شدند.
به گزارش ایرنا فرمانده کمیته جســت وجوی مفقودین 
ستاد کل نیروهای مسلح در حاشیه این مراسم درگفت و گو 
با خبرنگاران اظهار داشت: پیکر مطهر این شهدا، در دو ماه 
گذشته در مناطق عملیاتی شلمچه، کتیبان، شرق دجله و 

زبیدات کاوش و تفحص شده است.
ســرتیپ ســیدمحمد باقــرزاده گفت: این شــهدا در 

عملیات هــای رمضــان، محرم، خیبر، کربــای پنج و تک 
دشمن در سال ۶7 به شهادت رسیده اند.

پیکرهای مطهر این شــهدا با حضور یگان تشــریفات 
نیروی انتظامی اســتان خوزســتان و مردم شــهید پرور 
شهرستان های آبادان و خرمشهر به نمایندگی از ملت بزرگ 
ایران اســامی مورد اســتقبال قرار گرفتند. باقرزاده گفت: 
پس از مراسم استقبال پیکرهای مطهر این شهدا به معراج 
شــهدای شــهید محمودوند اهواز منتقل شده و آئین ویژه 
شبی با شهدا با حضور مردم اهواز در جوار آنان برگزار خواهد 

شد و پس از آن کار شناسایی این شهدا آغاز می شود.

پیکرهای مطهر ۴۴ شهید دفاع مقدس
 به كشور وارد شدند
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